

Title (en)

COUNTER-ROTATING SAW BLADES.

Title (de)

IN ENTGEGENGESETZTER RICHTUNG DREHENDE SÄGEBLÄTTER.

Title (fr)

LAMES DE SCIE CONTRAROTATIVES.

Publication

EP 0380498 A1 19900808 (EN)

Application

EP 88906833 A 19880714

Priority

SE 8702867 A 19870714

Abstract (en)

[origin: WO8900474A1] A pair of saw blades, including two each other adjacently located saw blades (1, 2), arranged to take up a saw cut in a work piece (5) in a common and co-acting operation during rotation in relation to each other counter-rotating directions. According to the invention, the saw teeth (3, 4) of the saw blades (1, 2) are arranged with a specific inclination for each saw blade (1, 2) at the cutting edge portion for related saw teeth (3, 4), whereby the saw teeth (3, 4) in a pair of saw blades are arranged to take up contact as a first portion with a work piece with the part of each saw tooth (3, 4) that is closest to the co-acting saw blade (1, 2), thereby imposing a force arranged to displace the saw blades (1, 2) in direction towards each other. When setting the saw teeth (3, 4), the saw teeth (3, 4) of each saw blade (1, 2) are set in one side direction only, and in direction away from the plane intended to be located as an adjacent plane in relation to co-acting saw blade (1, 2). The saw blades (1, 2) forming a pair of saw blades are advantageously arranged with means only facilitating attachment of the saw blades (1, 2) in an each other adjacent relationship and with the saw blades (1, 2) in an internally correct related disposition to each other.

Abstract (fr)

Une paire de lames de scie comporte deux lames de scie (1, 2) disposées adjacentes l'une à l'autre et destinées à effectuer un trait de scie dans une pièce à usiner (5), conjointement et en coopération lors d'un mouvement de rotation s'effectuant dans des directions contrarotatives. Selon la présente invention, les dents (3, 4) des lames de scie (1, 2) présentent une inclinaison spécifique pour chaque lame (1, 2) au niveau de la partie tranchante des dents correspondantes (3, 4). Les dents (3, 4) d'une paire de lames de scie peuvent ainsi entrer en contact, à titre de première partie, avec une pièce à usiner, avec la partie de chaque dent (3, 4) la plus proche de la lame (1, 2) agissant conjointement, imprimant ainsi une force destinée à déplacer les lames (1, 2) l'une vers l'autre. Lors de l'ajustage des dents de scie (3, 4), on place les dents (3, 4) de chaque lame (1, 2) dans une direction latérale seulement, et dans une direction contraire au plan destiné à former un plan adjacent par rapport à la lame (1, 2) agissant conjointement. Les lames de scie (1, 2) qui forment une paire de lames de scie sont de préférence munies d'un organe destiné uniquement à faciliter la fixation des lames (1, 2) dans une relation adjacente l'une par rapport à l'autre, les lames (1, 2) étant placées l'une par rapport à l'autre selon une disposition relative correcte du point de vue de leur direction vers l'intérieur.

IPC 1-7

B23D 45/00; B23D 53/00

IPC 8 full level

B23D 45/10 (2006.01); **B27B 5/30** (2006.01)

CPC (source: EP)

B23D 45/10 (2013.01); **B27B 5/30** (2013.01)

Citation (search report)

See references of WO 8900474A1

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB

DOCDB simple family (publication)

WO 8900474 A1 19890126; AU 2120588 A 19890213; EP 0380498 A1 19900808; SE 458096 B 19890227; SE 8702867 D0 19870714;
SE 8702867 L 19890115

DOCDB simple family (application)

SE 8800383 W 19880714; AU 2120588 A 19880714; EP 88906833 A 19880714; SE 8702867 A 19870714